

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**LEGAL ASPECTS OF CHINA'S PARTICIPATION IN INTERNATIONAL
ECONOMIC ORGANIZATIONS**

Huo Qianqian

Scientific supervisor –
PhD, Associate Professor
Tatsiana Mikhaliova

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 51 p, 56 sources.

2. Keywords:China; International Economic Organisation; Legal Basis; Trade Organisation; Regional Cooperation

3. The content of the work

Object of the study is Legal aspects of China's participation in international economic organizations

Subject of the study is the legal issues of China's participation in international economic organizations, including the legal basis for China's participation in international economic organizations, practical cases in the participation process, and China's future role and prospects in international economic organizations.

The aim of the thesis : To explore in depth the legal issues of China's participation in international economic organizations, analyze its needs and the importance of legal research in the context of globalization, and look forward to its future role in international economic organizations.

Methods of research: The literature research method, case analysis method and comparative analysis method are adopted.

Results:This study deeply explores the legal issues and practises of China's participation in international economic organisations, and reveals its important role in safeguarding national interests and promoting global economic cooperation. China's Constitution provides a solid foundation for participation in international economic organisations and guarantees the autonomy and equal status of foreign economic exchanges. By continuously improving relevant laws and regulations, China actively fulfils its member obligations, safeguards its legitimate rights and interests, and promotes international cooperation in the fields of trade liberalisation and intellectual property protection. In international economic organisations such as the World Trade Organisation, China actively participates in rule-making and multilateral negotiations, contributing China's wisdom to global economic governance and promoting the development of trade liberalisation, facilitation and green economy. In addition, China has also strengthened cooperation with regional organisations such as the Asia-Pacific Economic Cooperation and the Belt and Road Initiative through regional economic cooperation, promoting regional economic integration and sustainable development, and demonstrating the responsibility of a responsible power.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results:To provide reference for policymakers, scholars and enterprises to optimize China's participation strategy in international economic organizations and enhance global competitiveness.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: 51 Страница, 56 источника.

2. Перечень ключевых слов : международные экономические организации; правовые основы регионального сотрудничества;

3. Содержание работы

Объект исследования: Правовые вопросы участия Китая в международных экономических организациях.

Тема исследования: Правовые вопросы участия Китая в международных экономических организациях, включая правовую основу участия Китая в международных экономических организациях, реальные случаи в процессе участия, будущую роль и перспективы Китая в международных экономических организациях и т.д.

Цель дипломной работы : глубоко изучить правовые вопросы участия Китая в международных экономических организациях, проанализировать правовые потребности участия Китая в международных экономических организациях и важность юридических исследований на фоне глобализации, а также оценить будущую роль Китая в международных экономических организациях. международные экономические организации.

Методы исследования:Используйте метод исследования литературы, метод анализа случаев и метод сравнительного анализа.

Результаты:В этом исследовании глубоко изучаются правовые вопросы и практика участия Китая в международных экономических организациях, а также раскрывается его важная роль в защите национальных интересов и содействии глобальному экономическому сотрудничеству. Конституция Китая обеспечивает прочную основу для участия в международных экономических организациях и гарантирует автономию и равный статус внешнеэкономических обменов. Постоянно совершенствуя соответствующие законы и правила, Китай активно выполняет свои членские обязательства, защищает свои законные права и интересы и содействует международному сотрудничеству в области либерализации торговли и защиты интеллектуальной собственности. В международных экономических организациях, таких как Всемирная торговая организация, Китай активно участвует в разработке правил и многосторонних переговорах, внося мудрость Китая в глобальное экономическое управление и содействуя развитию либерализации торговли, упрощению процедур и зеленой экономики. Кроме того, Китай также укрепил сотрудничество с региональными организациями, такими как Азиатско-Тихоокеанское экономическое сотрудничество и Инициатива Один пояс, один путь, посредством регионального экономического сотрудничества, содействия региональной

экономической интеграции и устойчивого развития и демонстрации ответственности ответственной державы.

Достоверность материалов и результатов диссертации:Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов:Предоставление справочной информации лицам, формирующим политику, ученым и предприятиям по оптимизации стратегии участия Китая в международных экономических организациях и повышению глобальной конкурентоспособности.